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Motion om att bygga en fotbollshall till kommunens 
ungdomar och fotbollsföreningar

Ärende
Karsten Inde (S) har till kommunfullmäktige 2018-03-05 § 29 lämnat en 
motion med förslag om att bygga en fotbollshall till kommunens ungdomar 
och fotbollsföreningar. Motionen har remitterats till fastighetsnämnden och 
kultur- och fritidsnämnden. 
Motionären föreslår:
1. Att Danderyds kommun uppför en fotbollshall vid Danderyds gymnasium 
som ersätter RM-hallen. Den nya hallen ska vara av permanent karaktär 
med värme och utrymmen för omklädning. 
2. Kostnaden ska Danderyds kommun ansvara för. Bokning av hallen sker 
centralt och fördelas av kommunens fritidskontor.
Kultur- och fritidsnämnden har 2018-06-12 § 33 yttrat sig över motionen. 
Nämnden konstaterar i sitt svar att beläggningen i den nuvarande RM-hallen 
vid Danderyds gymnasium är väldigt låg samt att investerings- och kapital-
kostnader är väldigt höga, varför ett nytt fotbollshallsprojekt inte anses 
motiverat. Kultur- och fritidsnämnden anser dock samtidigt att det på längre 
sikt kan finnas behov, potential och möjligheter att utreda byggnation av en 
fotbollshall.
Fastighetsnämnden har 2018-04-26 § 23 yttrat sig över motionen. Nämnden 
anser att behovet av en uppvärmd fotbollshall och placering av denna nya 
hall bör utredas i samband med pågående programarbete för området runt 
Danderyds gymnasium. Tekniska kontoret har undersökt olika lösningar 
avseende investering och underhållskostnader, livslängd, kvalité samt 
miljöpåverkan. Tekniska kontoret kan uppfylla kraven för nybyggd idrotts-
hall genom att antingen bygga om och anpassa befintlig fotbollshall      
(RM-hallen) eller bygga en helt ny idrottshall.   
Kommunledningskontoret delar kultur- och fritidsnämndens bedömning att 
behovet på längre sikt av en ny fotbollshall bör utredas. Då området vid 
Danderyds gymnasium kan vara en lämplig lokalisering, bland annat 
beroende på att RM-hallen finns i området, är det lämpligt att denna 
utredning görs i samband med pågående programarbete för området 
Danderyds gymnasium. Mot denna bakgrund föreslås motionen anses 
besvarad. 
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Kommunledningskontorets förslag till beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige beslutar att motionen ska anses besvarad.
Bakgrund 
Motionären framför att fotboll är den största idrotten i Danderyd och anger 
att fler än 2 500 ungdomar inom kommunen spelar fotboll, vilket anses vara 
en hög siffra i nationell jämförelse, och att en stor andel av dessa är flickor. 
I dagsläget bedrivs fotbollsträningen utomhus både under höst och vinter 
eller i RM-hallen. Hallen saknar uppvärmning och konstgräset behöver, 
enligt motionärens uppfattning, bytas ut. Enligt motionären har angränsande 
kommuner uppfört, eller planerar att uppföra, hallar för fotbollsspel. 
Motionären anser att barn och ungdomar bör ges de förutsättningar som 
krävs för att kunna utveckla sina intressen, och att fotbollsintresserade 
ungdomar ska ges bättre lokalförhållanden under den kalla årstiden. 
Kommunledningskontorets utredning och yttrande
Kultur- och fritidsnämnden skriver i sitt yttrande att nämnden vill prioritera 
breddidrott, men i grunden är positivt inställd till en fotbollshall. Med 
utgångspunkt från dagens situation, där investeringar har gjorts i 
eluppvärmda fotbollsplaner för spel vintertid, ställer sig nämnden dock 
frågande till om underlaget är tillräckligt stort med beaktande av 
Riksidrottsförbundets riktlinjer om allsidig träning för att främja barns och 
ungdomars utveckling, och ej alltför grenspecifik träning året runt.   
Fastighetsnämnden framhåller i sitt yttrande att ombyggnation av befintlig 
fotbollshall innebär avsevärt lägre produktionskostnad, men har högre 
kostnader avseende underhåll och energikostnader där en ombyggd hall 
beräknas ha en livslängd på cirka 20 år. En ny hall bedöms ur ett längre 
perspektiv vara en mer hållbar lösning, eftersom en sådan hall har mindre 
behov av underhåll och reparationer samt har lägre energiförbrukning. 
Dessutom bedöms en ny hall kunna erbjuda ett bättre inomhusklimat. En ny 
hall kan miljöcertifieras vilket är i linje med kommunens miljöprogram. 
Kommunledningskontoret konstaterar att frågan om framtida fotbollshall 
behöver utredas både vad gäller behov, eventuell nybyggnation och 
lokalisering. Detta bör ske inom ramen för kommunens beslutade 
lokalförsörjningsprocess och samordnas med programarbetet för Danderyds 
gymnasium-området. Olika finansieringslösningar av såväl byggande som 
drift av en ny hall bör även ingå i utredningsarbetet. Om utredningsarbetet 
leder fram till förslag till nyinvestering kommer prioritering ske i 
förhållande till övriga investeringsprojekt. 
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Tjänsteutlåtande bildnings- och omsorgsförvaltningen
Beslut fastighetsnämnden 2018-04-26 § 23 
Tjänsteutlåtande tekniska kontoret
Beslut av kommunfullmäktige 2018-03-05 § 29

Expedieras:
Kultur- och fritidsnämnden
Fastighetsnämnden


	Motion om att bygga en fotbollshall till kommunens ungdomar och fotbollsföreningar
	Ärende
	Kommunledningskontorets förslag till beslut


